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Protokół Nr 38 

z obrad trzydziestej ósmej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 30.09.2021r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 13:00 – do godz. 15:40. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku  

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 13 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2020r. 

poz.713/ 

 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: p. Stanisław Piłka, p. Marian Chęś 

 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

3. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku – Danuta Zawidzka 

4. Redaktor „Krajna TV”      - Maciej Bór 

 

W części obrad uczestniczył Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Przyjecie informacji z wykonania budżetu Gminy Więcbork za I półrocze 2021 roku. 

10. Przyjęcie informacji Burmistrza Więcborka o stanie zaawansowania zadań 

inwestycyjnych  zaplanowanych na 2021 rok.  
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11. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej z działalności za I półrocze 2021 roku  

i sprawozdań stałych Komisji RM. 

12. Przyjecie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Więcbork na rok szkolny 2021/2022. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2021. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Więcbork 

15. Wolne wnioski i informacje. 

16. Zakończenie. 

 

 

Ad.4 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że Protokół  z XXXVII sesji 

Rady Miejskiej w Więcborku został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. 

Zapytała, czy ewentualnie ktoś z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie 

zgłoszono, więc poddano Protokół pod głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

3.09.2021r. – udział w Walnym Zebraniu sprawozdawczo-wyborczym OSP Więcbork, na 

którym wybrano nowe władze OSP. Na zebraniu Przewodnicząca RM wraz z Burmistrzem 

Więcborka podziękowała za wieloletnią współpracę Pani Prezes Teresie Dropinskiej, która 

obecnie pełni funkcję Honorowego Prezesa OSP Więcbork. 

4.09.2021r. – udział w Walnym Zebraniu sprawozdawczo-wyborczym OSP Sypniewo, na 

którym również wybrano nowe władze OSP. Na zebraniu Przewodnicząca RM wraz  

z Burmistrzem Więcborka podziękowała za wieloletnią współpracę Prezesowi Stanisławowi 

Posieczek, który został Honorowym Prezesem OSP Sypniewo. 

5.09.2021r. – Przewodnicząca RM wraz z radnymi uczestniczyła we mszy św. oraz 

uroczystościach upamiętniających Polaków pomordowanych przez Niemców  

w Karolewie. 

8.09.2021r. – udział Przewodniczącej Komisji Oświat, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych 

RM w Więcborku p. Beaty Kopty w Festiwalu Piosenki Turystycznej dla osób 

niepełnosprawnych.  

 

18.09.2021r. – udział w „Wieczorze Krajeńskim” zorganizowanym w świetlicy Wiejskiej 

sołectwa Jastrzebiec. Impreza organizowana jest corocznie i jest świetną okazją do integracji 

mieszkańców sołectwa. W godzinach dopołudniowych odbywają się różnego rodzaju gry  

i zabawy dla dzieci, a po południu część kulturalno-rozrywkowa dla starszych mieszkańców. 
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25.09.2021r. -  udział w rozpoczęciu biegu i ceremonii rozdawania medali „Biegu Pamięci” 

Karolewo-Więcbork upamiętniających pomordowanych w obozie w Karolewie.  Przed 

rozpoczęciem biegu nastąpiło uroczyste złożenie wiązanek kwiatów przy tablicy 

upamiętniającej ofiary obozu. 

 

29.09.2021r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji RM w Więcborku: Budżetu i 

Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego 

oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 

 

Ad.6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

 

2.09.2021r. – udział w spotkaniu zorganizowanym z inicjatywy Prezes Polskiego Związku 

Emerytów Rencistów i Inwalidów Zarząd Koła w  Więcborku p. Zofii Najdowskiej 

dotyczącym organizacji corocznej imprezy „Wieczór Seniora” /miejsce: gabinet Burmistrza 

Więcborka/. Następnie Burmistrz udał się na zebranie sołeckie sołectwa Zakrzewek / 

miejsce: świetlica sołectwa/ 

 

3.09.2021r. – podpisanie umowy z wykonawcą na realizacje inwestycji przebudowy, 

modernizacji drogi gminnej Górowatki –Klarynowo-Borzyszkowo, stanowiącej dojazd do 

gruntów rolnych. Wykonawca zadania jest Firma Przedsiębiorstwo Handlowo-Usługowe  

p. Rafała Szymczaka z Nakła n/N. tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w zebraniu 

sprawozdawczo-wyborczym OSP Więcbork. Podczas zebrania wybrano nowego Prezesa 

Zarządu OSP w Więcborku w osobie p. Jakuba Mierzejewskiego, a dotychczasowa Prezes  

Druhna p. Teresa Dropinska otrzymała z rąk Przewodniczącej RM i Burmistrza 

podziękowania za długoletnią pracę na rzecz OSP. 

 

4.09.2021r. - Burmistrz uczestniczył w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym OSP 

Sypniewo. Podczas zebrania wybrano nowe władze – Prezesem Zarządu OSP Sypniewo 

został Druh Henryk Fojucik. Podziękowania złożono dotychczasowemu Prezesowi Druhowi 

Stanisławowi Posieczek, który od tej pry będzie pełnił funkcje Honorowego Prezesa OSP 

Sypniewo. 

 

5.09.2021r. – udział w corocznych uroczystościach upamiętnienie i oddanie hołdu 

pomordowanym ofiarom cywilnym obozu hitlerowskiego w Karolewie. W uroczystościach 

udział wzięły rodziny i osoby bliskie pomordowanych, kombatanci, przedstawiciele 

instytucji i organizacji, przedstawiciele jednostek samorządu terytorialnego, radni różnych 

szczebli samorządowych, harcerze, Chór „Lutnia” w Więcborku i wiele innych osób.  O 

doniosłości uroczystości świadczy fakt obecności Posłów na Sejm RP p. Iwony Kozłowskiej 

oraz p. Bartosza Kownackiego i Drugiego Wicewojewody Kujawsko-Pomorskiego p. 

Radosława Kępińskiego, który podczas uroczystości odczytał list Prezesa Rady Ministrów 

p. Mateusza Morawieckiego. 

 

6.09.2021r. – udział w zebraniu sołeckim sołectwa Sypniewo /miejsce: Wiejski Dom 

Kultury w Sypniewie/. 

 

7.09.2021r. – udział w zebraniu sołeckim sołectwa Śmiłowo /miejsce: świetlica wiejska 

sołectwa Śmilowo/. 

 

8.09.2021r. – spotkanie z dyrekcją Liceum Ogólnokształcącego i Zespołu Szkół Centrum 

Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w sprawie organizacji miejsc parkingowych dla 

pracowników placówek mieszczących się przy ulicy Pocztowej, uczniów oraz mieszkańców. 



4 
 

W spotkaniu udział wzięli Starostowie Powiatu Sępoleńskiego, Członek Zarządu Powiatu 

Sępoleńskiego, Dyrektor Wydziału Budownictwa w Starostwie Powiatowym w Sępólnie 

Krajeńskim. spotkanie odbyło się w Liceum Ogólnokształcącym w Więcborku. Tego 

samego dnia Burmistrz wziął udział w podsumowaniu Festiwalu Piosenki Turystycznej dla 

osób Niepełnosprawnych w Lasku Miejskim w Więcborku. Ponadto tego dnia burmistrz 

wziął udział w zebraniu sołeckim sołectwa Witunia /miejsce: małe boisko w Wituni/. 

 

9.09.2021r. – urlop wypoczynkowy. W godzinach popołudniowych Burmistrz wziął udział  

w zebraniu sołeckim sołectwa Pęperzyn /miejsce: świetlica wiejska sołectwa Pęperzyn/. 

 

10.09.2021r. – podsumowanie ćwiczeń z obrony przeciwpożarowej lasu „Krajeński Las 

2021” w Nadleśnictwie Nowy Dwór, a następnie Burmistrz udał się na zebranie sołeckie 

sołectwa Borzyszkowo /miejsce: świetlica wiejska sołectwa Borzyszkowo/. 

 

11.09.2021r. – udział w uroczystościach pogrzebowych Mamy Prezes Zarządu „Novum-

Med.” Szpitala Powiatowego w Więcborku Pani Marioli Kiełbasińskiej. 

 

12.09.2021r. – udział w zebraniu sołeckim sołectwa Lubcza oraz festynie dla mieszkańców 

sołectwa zorganizowanym przez Koło Gospodyń Wiejskich w Lubczy w ramach akcji 

„Szczepimy się”. 

 

13.09.2021r. – udział w posiedzeniu Konwentu Burmistrzów Województwa Kujawsko-

Pomorskiego. Na spotkaniu poruszono między innymi tematy związane z Rządowym 

Funduszem Rozwoju Dróg, Funduszem Inwestycji Strategicznych. Omówiono kwestie  

kolejnych naborów wniosków w ramach Funduszu Inwestycji Strategicznych oraz na tereny 

popegeerowskie oraz na tereny wiejskie w ramach Odnowy Obszarów Wiejskich.  

W Konwencie uczestniczył Prezes Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Toruniu, który poinformował, ze w roku 2022 ma być uruchomiona 

specjalna pula środków na wsparcie właścicieli mieszkań – lokali w budynkach 

wielorodzinnych na wymianę kotłów. Do tej pory dofinansowanie dotyczyło budynków  

z maksymalnie dwoma wydzielonymi lokalami/miejsce: /Remiza OSP w Kowalu/. Tego 

samego dnia Burmistrz wziął udział w zebraniu sołeckim sołectwa Suchorączek /miejsce: 

świetlica sołectwa Suchoraczek/. 

 

14.09.2021r. - podpisanie umowy z p. Markiem Nitka właścicielem Firmy „Elnit Electric”  

z Chojnic na budowę oświetlenia ulicznego na ul. W. Witosa w Wituni. 

 

15.09.2021r.- spotkanie z Dyrektor Przedszkola Gminnego „Niezapominajka” w Więcborku 

p. Krystyną Tusznio, podczas którego omówiono sprawy bieżące i najbliższe plany. W tym 

dniu Burmistrz Więcborka uczestniczył również w inauguracyjnym posiedzeniu Rady 

Krajeńskiego Parku Krajobrazowego, podczas którego w tajnym głosowaniu wybrano 

Prezydium Rady: Przewodniczącym został p. dr Krzysztof Kannenberg, 

Wiceprzewodniczący: dr Monika Kozłowska-Adamczak, Wiceprzewodniczący: mgr 

Waldemar Kuszewski. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w zebraniu sołeckim 

sołectwa Wymysłowo w Świetlicy Wiejskiej w Wymysłowie. 

 

16.09.2021r. – spotkanie z Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku  

p. Danutą Zawidzką oraz Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 2 w Więcborku p. Małgorzatą 

Dropinską w sprawie organizowanego 2 października Turnieju „Eko-Aktywni” dla uczniów 

szkół podstawowych gminy Więcbork. Turniej odbędzie się przy współpracy z Fundacją 
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Aktywnego Rozwoju. Tego dnia Burmistrz uczestniczył również w zebraniu sołeckim 

sołectwa Zakrzewska Osada, a następnie Zabartowo. 

 

17.09.2021r. – urlop wypoczynkowy. 

 

18.09.2021r. – udział w uroczystości obchodów 60-lecia pożycia małżeńskiego Państwa  

B. i K. Borowicz /miejsce: świetlica wiejska w Nowym Dworze/. Tego dnia Burmistrz 

uczestniczył również w „Wieczorze Krajeńskim” zorganizowanym przez Stowarzyszenie 

„Nasz Jastrzębiec” w świetlicy wiejskiej sołectwa Jastrzębiec. 

 

19.09.2021r. – udział w gali podsumowującej coroczny konkurs „Agro-Liga 2021”.  

Konkurs organizowany jest przez Kujawsko-Pomorski Ośrodek Doradztwa Rolniczego 

Minikowie. Udział w tegorocznej Gali nie był przypadkowy, ponieważ laureatem etapu 

wojewódzkiego, Wicemistrzem Województwa w kategorii Firm został Pan Roman 

Olszewski, właściciel Przedsiębiorstwa Wielobranżowego „ANDRÓB” z Suchorączka. 

 

20.09.2021r. – udział w zebraniu sołeckim sołectwa Frydrychowo w Remizie OSP 

Sypniewo, a następnie w zebraniu sołeckim sołectwa Runowo Krajeńskie w świetlicy 

wiejskiej tego sołectwa. 

 

21.09.2021r. – spotkanie organizacyjne dotyczące X „Biegu Pamięci” Karolewo-Więcbork 

/miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka/. 

 

22.09.2021r. -  spotkanie zorganizowane z inicjatywy Burmistrza Więcborka „Drogowskaz 

na Pracę”. W spotkaniu wzięli udział uczniowie Zespołu Szkół Centrum Kształcenia 

Rolniczego w Sypniewie, osoby bezrobotne z Sypniewa i okolic oraz przedsiębiorcy 

poszukujący pracowników. Ponadto w spotkaniu udział wzięli pracownicy Powiatowego 

Urzędu Pracy w Sępólnie Krajeńskim. Wydarzenie było okazją do spotkania się dwóch stron 

rynku pracy oraz możliwością przedstawienia własnych oczekiwań /miejsce: WDK 

Sypniewo/. Następnie burmistrz wziął udział w Konwencie Powiatu Sępoleńskiego, na 

którym rozmawiano o Powszechnym Punkcie Szczepień, który w miesiącu październiku 

będzie nadal funkcjonował, o planie transportowym i liniach komunikacji publicznej oraz 

Projekcie „Kolej+” /miejsce: Starostwo Powiatowe w Sępólnie Krajeńskim/. Tego samego 

dnia burmistrz był obecny na zebraniu sołeckim sołectwa Czarmuń, które odbyło się  

w świetlicy wiejskiej sołectwa. 

 

23.09.2021r. – udział w zebraniu sołeckim sołectwa Górowatki w domu Pani Sołtys oraz  

w zebraniu dotyczącym organizacji pochówku dzieci nienarodzonych, w którym udział 

wzięli: Prezes Zarządu „Nowum-Med.” P. Mariola Kiełbasińska, właściciel Zakładu 

Pogrzebowego p. Tadeusz Mrozinski, Proboszcz Parafii Wniebowzięcia najświętszej Marii 

Panny   w Więcborku ks. Adam Andrzejczak, Dyrektor ZGK w Więcborku p. Adam Kubiak 

oraz Dyrektor MGOPS w Więcborku p. Tomasz Siekierka. Pogrzeb dzieci nienarodzonych 

odbędzie się 15 października 2021r. w Światowy Dzień Dziecka Utraconego.  

 

23.09.2021r. – udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku 

/miejsce: CAS w Więcborku/. Następnie burmistrz wziął udział w zebraniu sołeckim 

sołectwa Nowy Dwór w świetlicy sołectwa oraz w zebraniu sołeckim sołectwa Jeleń 

również w świetlicy wiejskiej tego sołectwa. 
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24.09.2021r. -  udział w posiedzeniu Społecznej Komisji Mieszkaniowej w biurze 

Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku, a następnie w zebraniu sołeckim sołectw: 

Jastrzębiec, Puszcza i Adamowo.  

 

25.09.2021r. – udział w X „Biegu Pamięci Karolewo-Więcbork”. Przed rozpoczęciem biegu 

Burmistrz wraz z Przewodnicząca RM złożyli kwiaty pod Tablicą Upamiętniającą Ofiary 

Cywilne obozu w Karolewie. 

 

27.09.2021r. – udział w zebraniu soleckim sołectwa Zgniłka w domu Sołtysa. 

 

29.09.2021r. – Burmistrz wraz ze Skarbnik Gminy Więcbork udał się do Urzędu 

marszałkowskiego w Toruniu, gdzie podpisali aneks do umowy na realizację zadania 

budowy kanalizacji sanitarnej miedzy ulicami: Kościuszki i Złotowska w Więcborku. Tego 

dnia Burmistrz odbył także spotkanie z przedstawicielami Zakładu Gospodarki Komunalnej 

w Więcborku w sprawie gospodarki odpadami komunalnymi w tym propozycjami zmian  

w Gminnym regulaminie utrzymania czystości i porządku. Rozmawiano również o systemie 

gospodarki odpadami i o zmianach w tym zakresie na rynku. Tego dnia burmistrz wziął 

również udział w posiedzeniu połączonych Komisji RM w Więcborku : Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 

 

Rozwijając nieco wątek dotyczący gospodarki opadami komunalnymi Burmistrz 

powiedziała, że informacje w tej materii są niepokojące. Jedną z takich informacji uzyskał w 

drodze telefonicznej Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku z Instalacji do 

której Zakład przekazuje jedną z fakcji. W tej chwili jest ona odbierana za kwotę 475,00 zł 

za tonę surowca odpadowego, od nowego roku ma być to już kwota 1.100,00 zł za tonę. 

Cyfry mówią same za siebie. Burmistrz zapewnił, że Gmina w zakresie tego na co ma 

wpływ, zrobi wszystko, aby opłata dla mieszkańca była jak najniższa. Gmina jest w tej 

dobrej sytuacji, że ma swój Zakład Gospodarki Komunalnej, który co roku startuje w 

przetargach, a jego Dyrektor wie jaka jest w tej mierze polityka Burmistrza. Na tym 

przedsięwzięciu ZGK nie ma zarabiać, a optymalizować koszty tak, żeby ten zysk był 

znikomy, pozwalający sfinansować koszty odbioru i zagospodarowania odpadów 

komunalnych.       

 

Informacje dodatkowe:  

 Przetarg na II etap realizacji zadania budowy kanalizacji deszczowej w Runowie 

Krajeńskim – wpłynęły trzy oferty, rozpiętość cenowa od 146.000,00 zł – 270.000,00 zł. 

najniższa ofertę zaproponowała i przeszedł pomyślnie procedurą formalną  

zaproponował ZGK w Więcborku /kwota -146.370,00 zł/, 

 Przetarg na budowę sieci wodociągowej relacji Runowo Krajeńskie-Zgniłka. Na 

przetarg wpłynęło sześć ofert rozpiętość cenowa od 140.100,00 zł – 365.886,10 zł. Po 

weryfikacji złożonych ofert wybrano ofertę najkorzystniejszą przedstawioną przez ZGK  

w Więcborku, 

 Przetarg na budowę sieci elektro-energetycznej o napięciu 0,4KW - oświetlenia 

drogowego przy ul. W. Witosa w Wituni. Wpłynęło sześć ofert, rozpiętość cenowa od 

156.000,00 zł – 307.500,00 zł. Po weryfikacji wszystkich ofert wyłoniono 

najkorzystniejszą ofertę złożoną przez Firmę „Elnit Electric” z Chojnic na kwotę 

197.349,81 zł. 
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Ad. 7 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

/Odp. na interp. radnej A. Łańskiej/ 

 Dokumentacja na budowę chodnika i oświetlenia przy ul. Gdańskiej w Więcborku –  

w miesiącu lipcu odbyła się wizja w terenie dotycząca ewentualnej budowy chodnika 

wraz z oświetleniem, w lokalizacji wskazanej, w interpelacji. W lustracji, oprócz 

przedstawicieli Gminy Więcbork, uczestniczył Kierownik Zarządu Dróg Wojewódzkich 

Rejon Tuchola oraz projektant. Wspólnie oceniono warunki techniczne do realizacji 

przedmiotowego zadania. Rozważane jest ujęcie wykonania dokumentacji technicznej  

w projekcie budżetu Gminy Więcbork na rok 2022. 

 Dokumentacja na budowę skatepraku zostanie potraktowana, jako wniosek do projektu 

budżetu Gminy Więcbork na rok 2022.   

 Dokumentacja na remont ulicy Rybackiej zostanie potraktowana, jako wniosek do 

projektu budżetu Gminy Więcbork na rok 2022.   

 Dokumentacja na przebudowę ulic: Leszka Białego, Leszka Czarnego i Kazimierza 

Odnowiciela Więcborku zostanie potraktowana, jako wniosek do ewentualnego ujęcia  

w  projektu budżetu Gminy Więcbork na rok 2022.   

 Dokumentacja techniczna na przebudowę dalszej części ulicy Władysława Łokietka, 

Bolesława Krzywoustego i Mieszka I w Więcborku, zostanie potraktowana, jako 

wniosek do ewentualnego ujęcia w projektu budżetu Gminy Więcbork na rok 2022.    

 Dokumentacja techniczna na przebudowę ulicy Spacerowej wraz z budową oświetlenia 

ulicznego, zostanie potraktowana, jako wniosek do ewentualnego ujęcia w  projektu 

budżetu Gminy Więcbork na rok 2022.    

/Odp. na interp. radnej B. Lidy/  

 Interpelacja dotycząca utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy jest interesująca i godna 

rozważenia, jednakże na konieczność przeprowadzenia analizy procedur  

i przygotowania szeregu dokumentów związanych z jej powołaniem i funkcjonowaniem, 

ostateczne stanowisko Burmistrz w tej kwestii zostanie przedstawione na grudniowym 

posiedzeniu Połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku.  

 Interpelacja dotycząca budowy ogrodzenia placu zabaw w miejscowości Pęperzyn II, 

zostanie potraktowana, jako wniosek do ewentualnego ujęcia w projektu budżetu Gminy 

Więcbork na rok 2022. Burmistrz z zadowoleniem przyjął informację o zabezpieczeniu 

kwoty 2.000,00 zł na ten cel w Funduszu Sołeckim sołectwa Pęperzyn na rok 2022. 

 Budowa siłowni napowietrznej na terenie sołectwa Pęperzyn, zostanie potraktowana, 

jako wniosek do ewentualnego ujęcia w projektu budżetu Gminy Więcbork na rok 2022.  

Jednocześnie ze względu na wysokie koszty ww. zadnia ostateczna decyzja o realizacji 

inwestycji uzależniona będzie od uzyskania dofinansowania ze środków zewnętrznych,  

o które wystąpi Gmina Więcbork.  

/Odp. na interp. radnego A. Wendy/ 

 Wykonanie przyłącza energetycznego na polu namiotowym w Lubczy wymaga 

uprzedniego sporządzenia stosownej dokumentacji technicznej oraz wykazania w sposób 

jednoznaczny zasadności realizacji ww. zadania. Pole namiotowe powinno spełniać 

minimalne wymagania określone w załączniku nr 7 Rozporządzenia Ministra 

Gospodarki i Pracy z dnia 19 sierpnia 2004r.w sprawie obiektów hotelarskich i innych 

obiektów,  

w których są świadczone usługi hotelarskie. Bazując na przepisach tam określonych 

samo wykonanie przyłącza energetycznego nie spowoduje spełnienia wymagań 
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określonych  

w przywołanym rozporządzeniu, w związku z czym należy dokładnie przeanalizować 

ten projekt określając finalny cel zagospodarowania terenu obecnego pola namiotowego  

w Lubczy.  

/Odp. na interp. radnego M. Łańskiego/ 

 Wykonanie dokumentacji dotyczącej budowy kanalizacji deszczowej oraz przebudowy 

ulicy Ogrodowej w Wituni zostało zlecone z terminem realizacji do 31 grudnia 2021r.  

z uwagi na brak w chwili obecnej kosztorysu inwestorskiego, realizacja tego zadnia nie 

może zostać ujęta w projekcie budżetu Gminy Więcbork na rok 2022. Kierując się 

wiedzą dotycząca przebudowy dróg o podobnym zakresie zadaniowym, należy przyjąć, 

że wykonanie takiego przedsięwzięcia może zostać zrealizowane w momencie uzyskania 

dofinansowania ze środków zewnętrznych, między innymi z Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg, o które będzie wnioskowała Gmina Więcbork. 

/Odp. na interp. radnej B. Migawy/ 

 Dokumentacja techniczna na wykonanie odwodnienia oraz utwardzenie w technologii 

kostki brukowej ulicy leśnej w Sypniewie, została wykonana w 2020r. W czerwcu 

2021r. został złożony wniosek o pozwolenie na budowę. W chwili obecnej trwają 

procedury związane z uzyskaniem tej decyzji. Koszty wykonania zadania zgodnie z 

przedstawionym kosztorysem inwestorskim, to kwota 809.797,04 zł. Interpelacja 

zostanie potraktowana, jako wniosek do wniosek do ewentualnego ujęcia w  projektu 

budżetu Gminy Więcbork na rok 2022.  Z uwagi na wysokie koszty zadania ostateczna 

decyzja o realizacji będzie uzależniona od uzyskania dofinansowania ze środków 

zewnętrznych, między innymi  

z Rządowego Programu Rozwoju Dróg, o które będzie wnioskowała Gmina Więcbork. 

Ad.8 Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Radna Beata Kopta złożyła Zapytanie o sytuację ratownictwa medycznego w powiecie,  
w kontekście informacji prasowych dotyczących złożonych przez ratowników medycznych 

wypowiedzeń umów o pracę. 

2. Radna Beata lida złożyła trzy Zapytania: 

 kiedy docelowo popłynie gaz w rurach do mieszkańców Więcborka i Wituni, 

 jaka ilość mieszkańców zadeklarowała chęć przyłączenia się do instalacji gazowej, 

 zapytała, czy Burmistrz rozważała możliwość zmiany ogrzewania budynków gminnych,  

a konkretnie szkół w miejscowościach, gdzie gaz nie popłynie, na ogrzewanie w postaci 

pomp ciepła. 

Ad.9 Informację z wykonania budżetu Gminy Więcbork za I półrocze 2021 roku 

przedstawiła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

Dokument został szeroko omówiony i przeanalizowany na posiedzeniu Komisji 

Rewizyjnej oraz posiedzeniu Połączonych Komisji Budżetu i Finansów, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku. 

Skarbnik Gminy przedstawiła uchwałę Nr 9/I/2021 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 9 września 2021r. w sprawie : wydania 

opinii o przedłożonej przez Burmistrza Więcborka informacji o przebiegu wykonania 

budżetu Gminy Więcbork za I półrocze 2021r. 
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Opinia stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/ 

Przewodnicząca RM poinformowała, że dokument nie podlega przyjęciu poprzez 

głosowanie, ale  poprosiła o przedstawienie opinii Komisji połączonych. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 
 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Władysław Rembelski stwierdził, że pytań nie ma, gdyż informacja była 

szczegółowo omawiana na dwóch posiedzeniach komisji RM. Poza tym od siebie dodał, że  

o czym dyskutować, jeżeli dochody za I półrocze zostały wykonane o  sześć punktów więcej 

niż  wynika to z upływu czasu. Pomimo zagrożeń, jakie na początku roku mogły wystąpić, 

związane z udziałem w podatku dochodowym od osób fizycznych, wydatki co prawda nie 

zostały wykonane w pełnej wysokości proporcjonalnie do upływu czasu /o osiem punktów 

mniej/, ale jest to skutkiem tego, że umowy na zadania inwestycyjne przewidywały 

realizację w II półroczu 2021r. Również sytuacja epidemiczna przyczyniła się do niższego 

wykonania wydatków w I półroczu 2021r. W przypadku wydatków bieżących pozytywnym 

będzie uzyskanie jak największych oszczędności. Z informacji i zapewnień Burmistrza oraz 

Skarbnik Gminy wynika, że nie ma zagrożeń, co do wykonania zaplanowanych wydatków 

inwestycyjnych. Radny zaakcentował, że pomimo wcześniej planowanego w I półroczu 

deficytu, udało się wypracować nadwyżkę i ją wykonać, co skutkuje tym, że organ 

stanowiący może stanowić o budżecie na rok 2021r. W tej sytuacji należy podziękować 

Burmistrzom, Skarbnik Gminy Więcbork oraz pracownikom Gminy realizującym budżet, za 

takie wykonanie planu finansowego w I półroczu i życzyć aby ten trudniejszy w realizacji 

budżet II półrocza 2021r. wykonany został równie efektywnie. 

Skarbnik Gminy Więcbork podziękowała za słowa przedmówcy. Powiedziała, że tak, jak 

radny zauważył, kwota nadwyżki operacyjnej jest imponująca, ale należy mieć na względzie 

ta drugą połowę roku, która jest w trakcie i te dane w zakresie nadwyżki już nie są tak 

dobre. Wyraziła jednak nadzieję, że wykonanie okaże się pozytywne. Nieuchronnie 

wykonanie wydatków bieżących zbliża się do dochodów bieżących, ale sytuacja jest na 

bieżąco uważnie monitorowana., aby nie dojść do przekroczenia.  

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i ogłosiła pięciominutową przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono. 

Ad.10 Informacja Burmistrza Więcborka o stanie zaawansowania zadań inwestycyjnych  

zaplanowanych na 2021 rok.  

 

Dział 010 Rolnictwo i łowiectwo 

01010/6050 infrastruktura wodociągowa i sanitarna wsi  

1. Budowa sieci wodociągowej relacji Runowo Krajeńskie – Zgniłka: 

(kwota w budżecie 200.000,00 zł.) 

 Wyłoniony w przetargu podstawowym bez negocjacji wykonawca robót budowlanych – 

Zakład Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Więcborku, 

 kwota brutto 145.140,00 zł,  
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 zawarcie umowy i przekazanie placu budowy nastąpi dnia 06.10.2021r. , 

 termin realizacji  dwa miesiące od zawarcia umowy ,tj. do dnia 06.12.2021r. 

 

Dział 600 Transport i łączność  

60014/6300 - drogi publiczne powiatowe - dotacje celowe 

1. Budowa chodnika we wsi Zakrzewek: ( a w budżecie jest Borzyszkowo), 

(kwota w budżecie 25 000,00 zł.)   

 Dotacja celowa dla Starosty Sępoleńskiego. Łączna wartość inwestycji 100 000,00 zł. 

 Ogłoszony jest przez ZD w Sępolnie Kraj. przetarg na realizację zadania, termin 

realizacji do końca roku 2021.  

60016/ 6050 - drogi publiczne gminne 

1. Budowa chodnika w Sypniewie: ( kwota w budżecie 80 000,00 zł.) 

 Opracowana dokumentacja tech. - firma GRA - DROG Sławomir Grabowski Bydgoszcz 

(kwota brutto 15.375,00 zł),  

 Realizacja w toku, dokonane przez Urząd Miejski zgłoszenie robót budowlanych nie 

wymagających pozwolenia na budowę u Wojewody Kujawsko – Pomorskiego, 

 Realizacja zadania we własnym zakresie – pracownicy UM w Więcborku, 

  Zakupiony częściowo materiał drogowy (kostka obrzeża),  

2. Budowa drogi i sieci kanalizacji deszczowej przy ul. Ogrodowej we wsi Witunia: (kwota 

w budżecie 50.000,00 zł.) 

 Opracowana przez geodetę mapa sytuacyjno- wysokościowa do celów projektowych, 

 Inwestycja w trakcie realizacji – zakończenie 31.12.2021r., jest opracowywana 

dokumentacja techniczna – zlecenie Dariusz Kędziora zam. Sępolno – branża drogowa, 

zlecenie Andrzej Frydryszak zam. Bydgoszcz – br. sanitarna (deszczówka). 

 Ponadto trwa z urzędu procedura uzyskania decyzji inwestycji celu publicznego. 

3. Budowa dróg gminnych wraz z siecią kanalizacji deszczowej – cz. ulic: Szlaku 

Bursztynowego , Pomorskiej i L. Białego w Więcborku: 

(kwota w budżecie 3.516.374,00 zł) 

 Wyłoniony w trybie przetargu podstawowym bez negocjacji wykonawca robót 

budowlanych – Firma Marbruk sp. z o.o. , sp. komandytowa z siedzibą Charzykowy, 

 Kwota brutto 2.938.820,66 zł,  

 Zawarcie umowy i przekazanie placu budowy nastąpiło dnia 19.07.2021r. , 

 Termin realizacji  zadania 5 miesięcy od zawarcia umowy, tj. do 19.12.2021r., 

 Wyłoniony w formie zapytania ofertowego Nadzór inwestorski br. drogowej i sanitarnej 

– Firma VIA PROJEKT Usługi Projektowe i Nadzory Leszek Nitka Chojnice – kwota 

brutto 48.000,00 zł. 

4. Budowa dróg wraz z chodnikami i odwodnieniem we wsi Runowo Kraj.: (kwota w 

budżecie 44.242,30 zł)  

 Inwestycja dot. Budowy chodnika wzdłuż drogi wojewódzkiej  (do cmentarza) 

częściowo zrealizowana we własnym zakresie, tj. pracownikami UM w Więcborku na 

podstawie opracowanej dokumentacji technicznej i uzyskanego od Starosty 

Sępoleńskiego pozwolenia na budowę i zgłoszenia robót budowlanych nie 

wymagających uzyskania pozwolenia na budowę u Wojewody Kujawsko – 

Pomorskiego, 

  Roboty drogowe były prowadzone pod nadzorem Kierownika robót budowlanych – Pan 

Franciszek Szulc zam. Sępólno Kraj. – umowa o dzieło kwota brutto 1 200,00 zł. 
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 Ponadto częściowo został zakupiony od Firmy Ginter Chojnice materiał drogowy, tj. 

kostka betonowa gr. 8cm w ilości około 250 m2 przeznaczona na budowę drogi gminnej  

relacji Runowo Kraj – Runowo Młyn (Sklep DINO) ,  

5. Budowa kanalizacji deszczowej w Runowie Krajeńskim: (kwota w budżecie 180.000,00 

zł.  

 Wyłoniony w trybie przetargu podstawowym bez negocjacji wykonawca robót 

budowlanych – Zakład Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Więcborku, 

 kwota brutto 146 370,00 zł,  

 zawarcie umowy i przekazanie placu budowy nastąpi dnia 06.10.2021r. , 

 termin realizacji  dwa miesiące od zawarcia umowy, tj. do dnia 06.12.2021r. 

6. Budowa sieci kanalizacji deszczowej i zbiornika retencyjnego w Sypniewie: (kwota w 

budżecie 225 000,00 zł.) 

 Opracowany projekt budowlany i złożone dokumentacje budowlane celem uzyskania 

pozwolenia na budowę od Starosty Sępoleńskiego i Wojewody Kujawsko – 

Pomorskiego. Drobne zawirowania odnośnie samej lokalizacji zbiornika z sąsiadami 

sprawiły, że należało dokonać  drobnych korekt i wyjaśnień  dot. lokalizacji i wielkości 

zbiornika. Sprawa została wyjaśniona i poprawiona. 

 Wstępny koszt realizacji zadania to zgodnie z kosztorysem inwestorskim brutto ponad 

600 tys. zł. 

Zawirowania  na etapie uzyskania pozwolenia na budowę 

7. Przebudowa (modernizacja) drogi gminnej 020215C Górowatki – Klarynowo – 

Borzyszkowo o długości 0,800 km – II etap: (kwota w budżecie  401 100,00 zł.) 

 Opracowano projekt budowlany br. drogowej i teletechnicznej (kanał technologiczny) 

wraz KIP oraz zmianą organizacji ruchu – kwota brutto 7 321,00 zł 

 Wyłoniony w przetargu podstawowym bez negocjacji wykonawca robót budowlanych – 

PHU Rafał Szymczak Nakło nad Notecią , 

 Kwota brutto 382 543,16 zł,  

 Zawarcie umowy i przekazanie placu budowy nastąpi dnia 03.09.2021r. , 

 termin realizacji 1 miesiąc od zawarcia umowy, tj. do dnia 03.10.2021r. 

 Roboty drogowe prowadzone pod nadzorem inspektora nadzoru inwestorskiego -  

Franciszek Szulc zam. Sępólno Kraj. – umowa o dzieło kwota brutto 5 800,00 zł. 

Dział 700 Gospodarka mieszkaniowa  

70005/6050 Gospodarka gruntami i nieruchomościami  

1. Wykup gruntów ( kwota w budżecie 50 000,00 zł,) 

 Zadania realizowane na bieżąco w trakcie roku budżetowego, 

 Wykup udziałów w dz. Nr ew. 511 ob. Witunia (dot. Wilke) – kwota ok. 15 tys. 

 Zamiana gruntów z Nadleśnictwem Runowo Kraj. (Nieruchomość (Zakrzewek przy 

OSP – drogi Runowo) – kwota  około 2 500,00 zł. 

 

Dział 750 Administracja publiczna 

75075/6050 Promocja jednostek samorządu terytorialnego  

1. Zakup i montaż witaczy dla Gminy Więcbork (5 szt.) (kwota w budżecie 44 000,00 zł.) 

 Inwestycja w całości zrealizowana – wykonawstwo Jacek Twardowski Szubin – kwota 

brutto 42 127,50 zł  

75095/6050/6057/6059  Pozostała działalność 
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1. Przebudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku o funkcji niemieszkalnej na 

Centrum Aktywności Lokalnej w Więcborku (ul. Rybacka 11A w Więcborku) : (kwota 

w budżecie 1 296 480,00 zł.) 

 Inwestycja zrealizowana dnia 31.05.2021r.  

 Roboty budowlane wykonywało Przedsiębiorstwo Budowlane „INŻTECH” Andrzej 

Kobus Sępólno Kraj.  

- kwota zadania podstawowego brutto 2 850 392,60 zł 

- kwota roboty uzupełniające brutto 139 727,40 zł 

- kwota opłaty pozostałe brutto (ENEA. ORANGE, SANEPID) około 7 000,00 

zł 

 Nadzór ornitologiczny – Stefan Kowalkowski Toruń – kwota brutto 2 000,00 zł., 

 Nadzór Inwestorski - Biuro Projektowe i Nadzór Budowlany  Marcin Bartoś – kwota 

brutto 43.050,00 zł 

 Opłata przyłączeniowa ENEA  - kwota 2 023,04 zł 

Wartość ogółem (łączna) inwestycji na lata 2020/2021 to kwota około 

3 mln 44 tys. 

 

Dofinansowanie ( 85%) z  Regionalnego Programu Operacyjnego Woj. Kujawsko - 

Pomorskiego na lata 2014 - 2020 w ramach działania Rewitalizacji  w kwocie 

2 058 268,78 oraz z budżetu Państwa (10%) w kwocie 242 149,26zł. 

 

Dział 801 - Oświata i wychowanie  

80101/6050 Szkoły podstawowe  

1. Przebudowa i rozbudowa sali gimnastycznej przy Szkole podstawowej nr 1  

w Więcborku : (kwota w budżecie 4 064 800,00 zł.) 

 Wyłoniony w trybie przetargu podstawowym bez negocjacji wykonawca robót 

budowlanych – Zakład Budowlany  Zdzisław Błociński Więcbork, 

 Kwota brutto 3 971 837,07zł,  

 Zawarcie umowy i przekazanie placu budowy nastąpiło dnia 07.05.2021r. , 

 Termin realizacji  zadania 8 miesięcy od zawarcia umowy, tj. do 07.01.2021r., 

 Wyłoniony  w formie zapytania ofertowego Nadzór inwestorski br. budowlanej, 

sanitarnej i elektrycznej  – Firma POBUD Sp. z o.o. Bydgoszcz kwota brutto 

52 459,50zł. 

 

Dofinansowanie z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych (procent 

dofinansowania 67,98%) . Kwota dofinansowania 2 700 000,00 zł. 

 

2. Zakup i montaż budynku blaszanego gospodarczego wraz z utwardzeniem kostką 

betonowa przy Szkole Podstawowej w Pęperzynie: (kwota w budżecie   18 000,00 zł) 

 Inwestycja zrealizowana 

3. Zakup i montaż monitoringu w Szkole Podstawowej nr 2 im. K. Makuszyńskiego  

w Więcborku (część piwniczna): (kwota w budżecie   15 000,00 zł) 

 Inwestycja przed realizacją. 

 

80104/6050/6060 - Przedszkola  
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1. Budowa klatki schodowej w Filii Przedszkola Gminnego w Sypniewie (kwota  

w budżecie 70 000,00 zł.) 

 Inwestycja  przed realizacją.  

 

2. Zakup zestawu 3 kotłów warzelnych przechylnych parowych do Przedszkola Gminnego 

w Więcborku (kwota w budżecie 14 000,00 zł.) 

 Inwestycja przed realizacją 

 

Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

90001/6050 i 6057 i 6059 - Gospodarka ściekowa i ochrona wód  

1. Budowa sieci kanalizacji sanitarnej między ul. Złotowską i Kościuszki w Więcborku 

(kwota w budżecie 729 551,00 zł. 

 Wyłoniony w trybie przetargu podstawowym bez negocjacji wykonawca robót 

budowlanych – WIMAR Sp. Z o.o. Koronowo, 

 Kwota brutto 600 240,00zł,  

 Zawarcie  umowy i przekazanie placu budowy nastąpiło dnia 24.06.2021r. , 

 Termin realizacji  zadania 5 miesięcy od zawarcia umowy, tj. do 24.11.2021r., 

 Nadzór inwestorski  – Frydryszak Andrzej Bydgoszcz – umowa o dzieło kwota brutto 

8 700,00 zł. 

 

Dofinansowanie z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego na lata 2014-2020. 

Kwota dofinansowania 414 800 zł. (85%) 

 

 90015/6050 Oświetlenie ulic, placów i dróg  

 

1. Budowa oświetlenia ulicznego na ul. W. Witosa we wsi Witunia (kwota w budżecie 246 

000,00 zł.) 

 Wyłoniony w trybie przetargu podstawowym bez negocjacji wykonawca robót 

budowlanych – Marek Nitka  ELNIT ELECTRIC Chojnice, 

 Kwota brutto 197 349,81zł,  

 Zawarcie  umowy i przekazanie placu budowy nastąpiło dnia 14.09.2021r. , 

 Termin realizacji  zadania 3 miesiące od zawarcia umowy, tj. do 14.12.2021r., 

 Nadzór inwestorski – PLP Jacek Płaczyński Bydgoszcz 

– zlecenie kwota brutto 4 674,00 zł. 

 

2. Budowa oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Więcbork – kwota w budżecie 88 

700,00 zł. 

 Montaż latarń solarnych w tym 3 szt. w sołectwie Lubcza, 1 szt. w sołectwie 

Sypniewo oraz 4 szt. w sołectwie Zabartowo – zadanie zrealizowane - zlecenie firma 

CALIPSO Bogusław Półtorak Jonkowo  - kwota brutto 63 941,60 zł 

 Montaż latarni przy kościele Więcbork – zadanie w trakcie realizacji - zlecenie  

Grabinski Włodzimierz – kwota brutto około 15 000,00 zł 

90019/6230  Wpływ i wydatki związane z gromadzeniem środków z opłat i kar za 

korzystanie ze środowiska  

1. Dofinansowanie do budowy studni wierconych; (kwota w budżecie 12 000,00 zł.) 
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 Zadanie  w trakcie realizacji Budowa 2-ch szt. studni  tj. 1 szt m. Śmiłowo i 1 szt.  

w m. Witunia. Dofinansowanie do studni po 6 000,00 zł. Każda. 

 

2. Dofinansowanie wykonania przydomowych oczyszczalni ścieków (kwota w budżecie 

30.000,00 zł.) 

 Zadanie w trakcie realizacji dofinansowano 10szt. x 2 000,00 zł natomiast 5 szt.  

w trakcie realizacji. 

90095/6050  Pozostała działalność   

1. Budowa studni głębinowej na boisku sportowym w Sypniewie (kwota w budżecie 

40.000,00 zł.) 

 Inwestycja w trakcie realizacji – zlecenie realizowana studnia o głębokości około 

75m z uzyskaniem wszelkich pozwoleń wodnoprawnych oraz hydrogeologicznych – 

Firma BAGEOCPTU Tomasz Romiński Bydgoszcz – kwota brutto 39 975,00 zł. 

 

Dział 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 

92109/6050/6057/6059/6220 - Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby - wydatki 

inwestycyjne, dotacje celowe 

1. Budowa świetlicy wiejskiej we wsi Witunia (kwota w budżecie  33 500,00 zł.) 

 Opracowana przez geodetę mapa sytuacyjno- wysokościowa do celów projektowych, 

 Inwestycja w trakcie realizacji – zakończenie 15.10.2021r., jest opracowywana 

dokumentacja techniczna (br. budowlana, energetyczna i sanitarna) – zlecenie  Firma 

MAGMA Agnieszka Mazur Tuchola – kwota brutto 32 595,00zł. 

 

2. Rozbudowa i przebudowa świetlicy wiejskiej we wsi Jeleń (kwota w budżecie  22 000,00 

zł.) 

 Opracowana przez geodetę mapa sytuacyjno- wysokościowa do celów projektowych, 

 Inwestycja w trakcie realizacji – zakończenie 24.12.2021r., jest opracowywana 

dokumentacja techniczna (br. budowlana, energetyczna i sanitarna) – zlecenie Firma 

MAGMA Agnieszka Mazur Tuchola – kwota brutto 20 910,00zł. 

 

3. Rozbudowa i przebudowa świetlicy wiejskiej we wsi Pęperzyn (kwota w budżecie  22 

000,00 zł.) 

 Opracowana przez geodetę mapa sytuacyjno- wysokościowa do celów projektowych, 

 Inwestycja w trakcie realizacji – zakończenie 24.12.2021r., jest opracowywana 

dokumentacja techniczna (br. budowlana, energetyczna i sanitarna) – zlecenie Firma 

MAGMA Agnieszka Mazur Tuchola – kwota brutto 20 910,00zł. 

 

 

4. Przebudowa WDK w Sypniewie (kwota w budżecie 550 500,00 zł.) 

 Inwestycja zrealizowana dnia 23.12.2021r.  

 Roboty budowlane wykonywało Przedsiębiorstwo Budowlane Zakład Usług 

remontowo – budowlanych GRAC – BUD Grzegorz Mróz Ostrowo, gm.  Mrocza.  

- kwota zadania podstawowego brutto 1 888 836,09 zł 

- kwota roboty uzupełniające brutto 17 337,33 zł 

- kwota opłaty pozostałe brutto około  1 500,00  zł 
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 Nadzór Inwestorski - Biuro Projektowe i Nadzór Budowlany  Marcin Bartoś – kwota 

brutto 25 830,00 zł. 

 

Wartość ogółem (łączna) inwestycji na lata 2020/2021 to kwota około1 mln 933 tys. zł 

 

Dofinansowanie do środków kwalifikowanych (65%) z  Regionalnego Programu 

Operacyjnego Woj. Kuj. - Pomorskiego na lata 2014 - 2020  w ramach działania 

Rewitalizacji w kwocie  751 654,33 zł., (10%) z budżetu Państwa 115 634,55 zł. 

 

5. Dotacja dla Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku na modernizację Sali 

kinowej w budynku MGOK (kwota w budżecie 352 000,00 zł.) 

 Inwestycja przed realizacją  do dnia 11.10.2021r. zostanie ogłoszony przetarg. 

 Wartość całego zadania brutto 545 781,46 zł 

Dofinansowanie w kwocie 120.000,00 zł przez Ministerstwo Kultury, Dziedzictwa 

Narodowego i Sportu w ramach Programu Infrastruktura Domów Kultury  

 

Dział 926 Kultura fizyczna 

92695/6050 i  6057 i 6059 Pozostała działalność - wydatki inwestycyjne 

1. Budowa siłowni zewnętrznych „plenerowych” w miejscowościach Jastrzębiec  

i Suchorączek (kwota w budżecie 31 850,00 zł.) 

 Inwestycja przed realizacją 

 Do dnia 08.10.2021r. zostanie przeprowadzone zapytanie ofertowe na dostawę i montaż 

urządzeń siłowych.  

 Termin realizacji do 31.12.2021r. 

Zadanie dofinansowane z PROW (63.63%) kwota 19 693,00 zł. 

2. Doposażenie plaży miejskiej w Więcborku: (kwota w budżecie 21 010,00 zł.+ 

zwiększenie w budżecie o kwotę 2600,00 zł)  

 Inwestycja w trakcie realizacji, 

 Dokonano zapytania ofertowego – Firma GUNGAN Sp. z o.o. Wrocław – kwota brutto 

23 419,48 zł 

 Do dnia 31.12.2021r. zostaną dostarczone dmuchane wodne elementy zabawowe (1 szt. 

zjeżdżalnia wodna i 2 szt. torów przeszkód )  

 Termin realizacji do 31.12.2021r. 

Zadanie dofinansowane Program Operacyjny Rybactwo i Morze na lata 2014 - 2020  - 

w kwocie 12.041,00 zł 

3. Przebudowa ogrodzenia przy placu zabaw w Sypniewie: (kwota w budżecie 15 000,00 

zł.) 

 Inwestycja w trakcie realizacji - roboty budowlane wykonywane we własnym zakresie, 

tj. pracownikami UM w Więcborku. 

 Zagospodarowanie części nabrzeża Jeziora Więcborskiego: (kwota w budżecie 

Opracowana przez geodetę mapa sytuacyjno- wysokościowa do celów projektowych, 

4. 50 000,00 zł.) 

 Inwestycja w trakcie realizacji – zakończenie 31.12.2021r., jest opracowywana 

koncepcja ścieżki z badaniami geotechnicznymi gruntu i  zestawieniem zastosowanych 

materiałów i wstępnym kosztorysem inwestorskim . 
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 Wykonawstwo - zlecenie Firma Projektowa „Agador 2” Krzysztof Żarkowo 

Bydgoszcz, kwota brutto 11 685,00 zł. 

 

Większe prace remontowe przeprowadzone przy wkładzie własnym budżetu Gminy 

Więcbork: 

 

1. Remont dachu budynku mieszkalnego wielorodzinnego ul. Pocztowa 35 – wkład 

Gminy Więcbork - kwota 30 tys. zł. brutto 

2. Remont dachu i elewacji budynku poczty w Runowie Kraj – wkład własny Gminy 

Więcbork  - kwota 25 tys. zł brutto. 

3. Remont dachu na budynku świetlicy Jeleń 21 – kwota brutto 7 803,47 zł 

4. Utwardzenie terenu kostką betonową na podbudowie przy współpracy wspólnot 

mieszkaniowych – nieruchomości  ul. Hallera 3, Hallera 37 , Hallera 40, Hallera 42, 

Mickiewicza 11, Wyzwolenia 6 – wkład Gminy Więcbork  to około 20 tys. zł  - zadania 

wykonane naszymi pracownikami 

Jeszcze planuje się do wykonania utwardzenie terenu kostka betonową nieruchomości 

ul. Pocztowa 1-3  też z udziałem wspólnot – wkład Gminy Więcbork  około 12 tys. zł 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Stanisław Wegner odnosząc się do remontów wykonywanych na terenie wspólnot 

mieszkaniowych prosił, aby były one dopilnowane pod względem solidności i jakości 

wykonania. Mówił tu o wykonaniu nawierzchni brukowej i ogrodzenia przy ul. Hallera 42  

i 40. 

 

Burmistrz Więcborka przyjął uwagę radnego zapewniając, że zwróci uwagę Kierownikowi 

właściwego Referatu UM w Więcborku, żeby zweryfikował informację radnego. 

 

Radna Natasza Ksobiak zapytała, ile wniosków o dofinansowanie inwestycji tegorocznych 

złożonych przez Gminę Więcbork, oczekuje jeszcze na rozstrzygnięcie. 

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że kluczowy dla Gminy jest Fundusz Inwestycji 

Strategicznych. Informacje dotyczącego tego funduszu śledzone są na bieżąco. Na 

Konwencie Burmistrzów Wojewoda Kujawsko-Pomorski poinformował, że do końca 

września powinny zapaść decyzje odnośnie Funduszu, którym dysponuje Bank 

Gospodarstwa Krajowego. Gmina Więcbork w ramach tych funduszy złożyła trzy wnioski: 

dotyczące dwóch inwestycji drogowych , działań wodno kanalizacyjnych wraz z remontem 

stacji uzdatniania wody oraz budowa boiska wielofunkcyjnego przy Szkole Podstawowej  

w Sypniewie. Na te rozstrzygnięcia Gmina oczekuje, bo są one  dla Gminy Więcbork 

ważne. Złożono również wniosek do Funduszu Dróg Samorządowych na rok 2022 na 

wykonanie przebudowy ulicy 28 Stycznia /wcześniej wykonano na tej ulicy kanalizację 

sanitarną/ oraz wniosek do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego w ramach Funduszu 

Rozwoju Dróg, na inwestycję dotyczącą bezpieczeństwa ruchu drogowego tj. przejścia dla 

pieszych przy szkole Podstawowej nr 1 w Więcborku. Przejście znajduje się na drodze 

gminnej, a ramach tego naboru Gmina może złożyć jedynie na przejścia dla pieszych 

zlokalizowane przy drodze gminnej. Natomiast Zarząd Drogowy w Sępólnie Krajeńskim 

aplikował o środki na przebudowę części ulicy Powstańców Wielkopolskich. Powstanie tam 

jedno nowe przejście, a drugie zostanie przebudowane tj. skrzyżowanie od ulicy 

Mickiewicza do zjazdu na ulice Zamkową. 



17 
 

 

Radny Jan Antczak, dziękuję za informacje inwestycjach robionych na wsiach, które 

realizowane są z budżetu Gminy Więcbork i Funduszy Sołeckich. Chciałby jednak, aby na 

przyszłość informacja uzupełniona była o to, ile dane sołectwo dołożyło na takiej inwestycji 

z środków funduszu.    

 

Burmistrz Więcborka przyjął uwagę radnego obiecując, że w kolejnej informacji postara 

się ująć również wysokość wkładu z Funduszu danego sołectwa. Niemniej na wszystkich 

zebraniach sołeckich wyraża swoją wdzięczności i czyni to również teraz. Mówiąc  

o inwestycjach drogowych, dziękuje mieszkańcom sołectw, sołtysom i radnym z tych 

sołectw, że co roku w funduszach sołeckich przeznaczane są niemałe środki, na 

przebudowę, remonty istniejących dróg. Jest to wyznacznikiem tego, co jest najbardziej 

potrzebne. Już kilka lat temu podkreślał, że inwestycje drogowe będą jednym  

z najważniejszych priorytetów i tak właśnie się dzieje. Na dowód tego należy przytoczyć, że 

w roku 2020 na inwestycje drogowe wydatkowano kwotę ponad 4.500.000,00 zł, w tym 

środki z funduszu sołeckiego. Zatem raz jeszcze dziękuje, bo to oznacza zrozumienie tematu 

i wspólnej polityki mieszkańców, Burmistrza i Rady Miejskiej w Więcborku.  

 

Przewodnicząca RM chciała wiedzieć, czy krzesła zaprezentowane w prezentacji 

multimedialnej, będą tożsame z tymi które trafią na salę kinowo-widowiskową Domu 

Kultury. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że było to zdjęcie poglądowe, trudno mu powiedzieć, 

czy będą to akurat takie fotele. Wpierw musi być ogłoszone postępowanie przetargowe. 

 

Kto o tym decyduje, jakie będą krzesła – Przewodnicząca RM. 

 

Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury, on ma to zadanie do realizacji – Burmistrz 

Więcborka. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

Ad.10 Sprawozdania Komisji Rewizyjnej z działalności za I półrocze 2021 roku  

i sprawozdań stałych Komisji RM przedstawili Przewodniczący Komisji RM. 

 

 Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej RM w Więcborku – Przewodniczący Komisji p. 

Jacek Kabattek, stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu /do wglądu w 

biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 Sprawozdanie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RM w Więcborku – 

Przewodnicząca Komisji p. Natasza Ksobiak, stanowi Załącznik Nr 3 do 

niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 Sprawozdanie Komisji Połączonych RM w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego 

oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – przedstawiła 

Przewodnicząca Komisji Oświaty /…/ p. Beata Kopta, stanowi Załącznik Nr 4 do 

niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 

Ad.11 Projekt uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Więcbork na rok szkolny 2021/2022 omówiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty 

Samorządowej w Więcborku p. Danuta Zawidzka. 
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Zgodnie z art. 39a ustawy z dnia 14 grudnia 2016r. – Prawo oświatowe gmina, zwracając 

rodzicom koszty przewozu dzieci, w przypadkach określonych w art. 32 ust. 6 i art. 39 ust. 4 

ustawy, musi stosować wzór wprowadzony nowelizacją z dnia 16 października 2019r., przy 

pomocy którego wylicza się koszt jednorazowego przewozu. Obliczając koszt 

jednorazowego przewozu należy uwzględnić liczbę kilometrów, średnią cenę jednostki 

paliwa w danej gminie oraz średnie zużycie paliwa na 100 kilometrów dla danego pojazdu. 

Zgodnie z art. 39a ust. 3 ustawy, średnią cenę jednostki paliwa w gminie określa na każdy 

rok szkolny rada gminy, w drodze uchwały, uwzględniając ceny jednostki paliwa w gminie. 

Na potrzeby przygotowania niniejszej uchwały, przyjęto ceny z dnia 16 września 2021r., na 

podstawie których uśredniono wartości poszczególnych jednostek paliw. Na podstawie 

dokumentacji, otrzymanej ze stacji paliw funkcjonujących na terenie Gminy Więcbork, 

uśrednione ceny określone zostały w §1 uchwały. 

Ustala się średnią cenę jednostki paliwa w Gminie Więcbork, w roku szkolnym 2021/2022 

w wysokości: 

1) 5,36 zł za litr – w przypadku oleju napędowego; 

2) 5,84 zł za litr – w przypadku benzyny; 

3) 2,59 zł za litr – w przypadku autogazu. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

Na sali 13 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 1 radny 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
 

 

Ad.12-13 Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork przedłożyła Skarbnik Gminy  

p. Alina Kruk. 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2021, 

Zmiany dotyczyły: 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.63.2021 z dnia 16 września 2021r. 

zwiększającego plan dotacji (§2030) w rozdz. 85415 o kwotę 68.217,00 zł z przeznaczeniem 

na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów.  

W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §3260. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody  Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.65.2021 z dnia 24 września 2021r. 
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zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 75011 o kwotę 70.029,00 zł z przeznaczeniem 

na zadania z zakresu spraw obywatelskich w związku z rozliczeniem dotacji na podstawie 

ilości spraw wykonanych do końca sierpnia 2021 r. W planie finansowym wydatków 

budżetu zmiany ujęte zostały w §4010, §4210, §4260, §4270, §4300 i §4410. Dodatkowo 

dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy §4710 a §4210 o kwotę 

1.530,00 zł z przeznaczeniem na zakup fotela biurowego dla pracownika oraz trzech osłon 

ochronnych z pleksy na biurka pracowników. 

3. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Wojewody 

Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.53.2021 z dnia 13 sierpnia 2021r. 

zwiększającego plan dotacji (§2030 i §6330) w rozdz. 75814 o kwotę odpowiednio 

wynoszącą 97.395,89 zł (§2030) i 21.808,54 zł (§6330) z przeznaczeniem na zwrot części 

wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego w 2020r. 

4. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Ministra 

Finansów, Funduszy i Polityki Regionalnej z dnia 16 września 2021r.  

nr ST5.4751.10.2021.6g zwiększającego plan subwencji oświatowej o kwotę 46.200,00 zł  

z przeznaczeniem na sfinansowanie zajęć wspomagających uczniów w opanowaniu  

i utrwalaniu wiadomości i umiejętności z wybranych obowiązkowych zajęć edukacyjnych  

z zakresu kształcenia ogólnego oraz zajęć z języka mniejszości narodowej, języka 

mniejszości etnicznej i języka regionalnego. W planie finansowym wydatków budżetu 

zmiany ujęte zostały w rozdziale 80101 w §4010. 

5. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 60016 §0970 o kwotę 1.080,00 zł  

w związku ze zwrotem do producenta palet euro jakie były zakupione wraz z kostką 

betonową w br. 

6. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75615§2680 o kwotę 4.350,00 zł  

w wyniku przekazanych środków stanowiących rekompensatę utraconych dochodów  

z tytułu zwolnienia z podatku od nieruchomości, będących własnością skarbu państwa, 

gruntów pokrytych wodami jezior o ciągłym dopływie lub odpływie wód powierzchniowych 

oraz gruntów zajętych pod sztuczne zbiorniki wodne. 

7. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75618 §0270 o kwotę 27.070,00 zł  

w związku z wpływem części opłaty za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych  

w obrocie hurtowym. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały  

w rozdziale 85154 w §4010, §4110 i §4120. 

8. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814 w §0960 o kwotę 2.000,00 zł 

w związku z otrzymaniem przez Sołectwo Runowo Kraj. darowizny od SBN Sp. z o.o.  

w Runowie Kraj. na zakup materiału drogowego na drogi w sołectwie. W planie 

finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w rozdziale 60016 w §4210. 

9. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 80101 w §0950 o kwotę 371,00 zł  

w związku z otrzymaniem odszkodowania za szkody w majątku Szkoły Podstawowej  

w Zakrzewku. Odszkodowanie przeznacza się na zakup materiałów niezbędnych do 

likwidacji szkody 80101 §4210. 

10. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 80101 w §2460 w związku z podpisaną umową 

z WFOŚiGW w Toruniu na dofinansowanie w ramach Programu Piorytetowego Edukacja 

ekologiczna 2021 organizacji konkursu plastycznego w Szkole Podstawowej w Sypniewie 

pn.: „Nadajemy nowe życie odpadom – tworzymy przedmioty użytkowe”. Środki mają 

zostać przeznaczone na nagrody w konkursie 80101 §4190. 

11. Zmiany w planie dochodów (§2180) i wydatków (§4010, §4110, §4120, §4210 i §4300) 

budżetowych w rozdz. 85195 o kwotę 3.000,00 zł dokonano w związku z wpływem 

środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na pokrycie kosztów organizacji 

telefonicznego punktu zgłoszeń transportowych i informacji o szczepieniach. 

12. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 90015 w §0950 o kwotę 6.922,00 zł 

w związku z otrzymaniem odszkodowania za szkody w oświetleniu ulicznym na ul. 
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Plażowej w Więcborku. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały  

w §4210 z przeznaczeniem na zakup materiałów do likwidacji szkody. 

13. Dokonuje się zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych z związku  

z podpisaniem aneksu nr 4 do umowy partnerskiej z Województwem Kujawsko-Pomorskim 

na realizację zadania inwestycyjnego pn.: „Infostrada Kujaw i Pomorza 2,0”. Zadanie to jest 

dofinansowane z budżetu UE. Po stronie dochodów w rozdziale 75095 §6257 zwiększa się 

plan o kwotę 9.348,00 zł, natomiast po stronie wydatków o łączną kwotę 10.974,00 zł 

(§6057 i §6059). Aneks wynika z konieczności uwzględnieniem w br. środków 

niewykorzystanych w projekcie w 2020r. 

14. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75816 w §6290 o kwotę 400.000,00 

zł w związku z otrzymaniem środków z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych na 

przebudowę świetlicy w Pęperzynie. 

15. Dokonuje się zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych z związku  

z zakończeniem realizacji projektu z dofinansowaniem ze środków UE pn.: „Więcborski 

Przedszkolak”. Po stronie dochodów w rozdziale 80103 §2057 i 80104 §2057 zmniejsza się 

plan o łączną kwotę 139.986,00 zł. Jednocześnie dokonuje się korekty planu wydatków w 

projekcie do wartości rzeczywiście poniesionych wydatków (rozdział 80103, 80104 i 80146 

– paragrafy z czwartą cyfrą „7” i „9”). Ostateczne koszty realizacji zadania były niższe niż 

pierwotnie zakładano i zostały rozliczone w oparciu o otrzymane wcześniej zaliczki. 

16. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

70005§0550 o kwotę 12.000,00 zł (wpływy z opłat z tytułu użytkowania wieczystego), 

75601§0350 o kwotę 9.000,00 zł (wpływy z podatku od działalności gospodarczej w formie 

karty podatkowej), 

75616§0500 o kwotę 30.500,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

75616§0880 o kwotę 320,00 zł (wpływy z opłaty prolongacyjnej), 

85502§2360 o kwotę 8.500,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 

90026§0910 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi), 

92695§0830 o kwotę 2.000,00 zł (wpływy z usług najmu sprzętu turystycznego w okresie 

letnim). 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie 

o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 

17. Zmniejsza się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

70005§0760 o kwotę 4.600,00 zł (wpływ z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności), 

75814§0920 o kwotę 10.000,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

Weryfikacja powyższych planów finansowych nastąpiła w oparciu o analizę ich wykonania 

do końca VIII 2021 r. Na tej podstawie oraz na przewidywanym ich wykonaniu  

w następnym m-cach br. stwierdza się, iż konieczna jest korekta. 

18. W planie finansowym wydatków majątkowych w rozdziale 60016 wprowadza się nowe 

zadanie inwestycyjne pn.: „Budowa wiaty gospodarczej na placu przy Urzędzie Miejskim  

w Więcborku” wartość zadania to 25.000,00 zł. 

19. W rozdziale 60095 zwiększa się plan finansowy wydatków w §4010, §4110 i §4120  

o łączną kwotę 76.128,43 zł w związku z koniecznością utrzymania odpowiedniego 

poziomu zatrudnienia pracowników w ramach prac interwencyjnych niezbędnych do 

wykonania zaplanowanych prac remontowo-brukarskich w Gminie. 

20. Zwiększa się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w zadaniu pn.: „Zakup zestawu 

3 kotłów warzelnych przechylnych parowych do Przedszkola Gminnego w Więcborku”  

o kwotę 4.000,00 zł w związku ze wzrostem cen stali. 
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21. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdziałem 80195 §4710 

a rozdziałem 80104 §2310 o kwotę 5.000,00 zł celem pokrycia kosztów wychowania 

przedszkolnego ponoszonych przez gminy na rzecz dzieci z terenu Gminy Więcbork. 

22. W rozdziale 75085, 85415 i dziale 801, oprócz zmian opisanych w pkt 4, 9, 10, 20, 21  

i 24 uzasadnienia, dokonano zmian w planach finansowych wydatków placówek 

oświatowych w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem i planowanymi inwestycjami. 

23. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85295 w związku 

realizacją projektu „Kujawsko-Pomorska Teleopieka” z uwagi na zmianę wartości urządzeń 

do teleopieki oraz zastąpienia oprogramowania i karty SIM usługą dostępu do aplikacji. 

24.Wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne w rozdziale 85516 pn.: „Rozbudowa 

ogrodzenia przy Klubie Dziecięcym w Więcborku” z uwagi na konieczność poprawy 

bezpieczeństwa dzieci. Wartość zadania 5.000,00 zł. 

25. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 92116 §2480 o kwotę 68.000,00 zł 

z przeznaczeniem na dotacje dla Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Więcborku na 

zakup wyposażenia do budynku Centrum Aktywności Lokalnej w Więcborku oraz na 

pokrycie udziału własnego w projekcie dofinansowanym z Instytutu Książki „Kraszewski 

do bibliotek”. 

26. Zwiększa się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w zadaniu pn.: „Doposażenie 

plaży miejskiej w Więcborku” o kwotę 2.600,00 zł w związku ze wzrostem cen 

planowanego do zakupu doposażenia. 
 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

Na sali 13 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

Zmiany WPF dotyczą gównie  danych za rok 2021 i wynikają z dotychczasowych zmian  

w budżecie Gminy Więcbork. Zmiany te wymusiły także aktualizację limitów wydatków na 

rok 2021 w załączniku przedsięwzięć. Zaplanowany dotychczas deficyt, który wynosił 

3.400.000,00 zł zmniejsza się do kwoty 3.000.000,00 zł. Zmniejszenie deficytu 

spowodowało zmniejszenie wartości przychodów . Przychody  po zamianach wynoszą 

4.513.828,64 zł. na wartość przychodów składa się nadwyżka budżetowa z roku 2017 

(107387,02 zł), roku 2018 (2.120.740,21 zł) i częściowo 2020 (896.069,41 zł), a także 

środki, o których mówi art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach 

publicznych wysokości 1.389.632,00 zł(1.176.232,00 zł to środki z RFIL, 19.900,00 zł to 

niewydatkowane w ubiegłym roku środki pochodzące z opłat za gospodarowanie odpadami 
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komunalnymi). Kwota rozchodów roku 2021 nie ulega zmianie i wynosi 1.513.828,64 zł. 

Zmniejszenie deficytu i zmiana w strukturze przychodów spowodowały konieczność 

korekty wydatków i przychodów w roku 2022, tak aby spełniać warunki określone w §5 

niniejszej uchwały. Dodatkowo do załącznika przedsięwzięć wprowadza się nowe zadania: 

1. Kujawsko-Pomorska Teleopieka – okres realizacji trzy lata z limitem zobowiązań 

wynoszącym odpowiednio: rok 2021- 11.985,32 zł, rok2022 i 2023 po 4.970,64 zł. Każdy, 

2. Budowa ścieżki pieszo-rowerowej od Runowa Krajeńskiego do Więcborka na gruntach 

leśnych i przyległych do drogi wojewódzkiej nr 242 na kilometrażu 0+250 do 1+356  

(dokumentacja)- okres realizacji  dwa lata z limitem zobowiązań wynoszącym odpowiednio: 

rok 2021 i 2022 po 44.000,00 zł każdy,  

3. Budowa Ścieżki pieszo-rowerowej wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 241 na kilometrażu 

42+08 do 43+590 (dokumentacja)- okres realizacji dwa lata  z limitem zobowiązań 

wynoszącym odpowiedni: rok 2021 – 46.000,00 zł i rok 2022 – 44.000,00 zł, 

4. usuwanie folii rolniczych i innych odpadów pochodzących z działalności rolniczej  

z terenu Gminy Więcbork – realizacja rok 2022 z limitem wynoszącym 88.020,00 zł. 

Wprowadzenie zmian w budżecie roku 2021 w okresie ostatniej aktualizacji WPF  

i planowane nowe przedsięwzięcia wieloletnie wymusiło potrzebę korekty danych w latach 

2021-2022 w zakresie dochodów i wydatków bieżących oraz majątkowych na programy i 

projekty lub zadania finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 

i 3 ustawy o finansach publicznych. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

Na sali 13 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
 

Ad.19 Wolne wnioski i informacje. 

 

W tym punkcie obrad Burmistrz Więcborka odpowiedział na Zapytania radnych, które 

padły w początkowej części obrad. 
 

/Odp. na zapytanie radnej B. Kopty/ 

 Prezes Spółki „Novum-Med.” Przebywa obecnie na zwolnieniu lekarskim. Ratownicy 

zespołów wyjazdowych  Medyczni rzeczywiście złożyli wymówienia umów o pracę, 



23 
 

okres wypowiedzenia to dwa miesiące. Są to informacje uzyskane od Starosty 

Sępoleńskiego. W przyszłym tygodniu, kiedy do pracy powróci Prezes podjęte zostaną 

rozmowy z przedstawicielami ratowników, wówczas przeprowadzone zostaną 

negocjacje o wysokość uposażenia – stawki godzinowej. Prezes Spółki również czeka na 

informację odnośnie nowej wysokości środków finansowych na nową karetkę. Niemniej 

przez okres dwóch najbliższych miesięcy, ratownicy będą świadczyć pracę, i w tym też 

czasie, albo jeszcze szybciej, wyjaśnione zostaną kwestie płacowe. 

/Odp. na zapytanie radnej B. Lidy/ 

  6 września 2021r. na platformie przetargowej Polskiej Spółki Gazownictwa ogłoszone 

zostało postępowanie przetargowe na budowę stacji regazyfikacji i budowy sieci 

gazowej na terenie Więcborka. Termin składania ofert, to 5 października 2021r. w tym 

terminie Gmina Więcbork dowie się ile ofert wpłynęło, na jakie wartości. Wówczas też 

decydenci PSG będą decydowali co dalej. Należy pamiętać, że jest to spółka prawa 

handlowego, więc decydujące będą dla nich określone wskaźniki oraz zwrot nakładów 

inwestycyjnych w określonym czasie. Reasumując, po 5 października będzie więcej 

informacji. Należy mieć nadzieję, ze przetarg zostanie rozstrzygnięty, a jeżeli tak, to  

w przyszłym roku powinny ruszyć prace na terenie Więcborka. 

 Jeżeli chodzi o pompy ciepła, to temat jest szeroki, chociażby z uwagi na ilość rodzajów 

pomp. Nie tak dawno rozmawiał z przedsiębiorca zajmującym się tą branżą, wie że miał 

on spotkania z mieszkańcami dwóch budynków wielolokalowych, ale żadna z tych 

wspólnot nie podjęła pozytywnej decyzji w sprawie montażu pomp /informacja na dzień 

sesji/. Oczywiście wszystkie nośniki energii idą w górę, a w przypadku pomp ciepła 

oprócz kosztów dotyczących zakupu urządzenia i samej inwestycji, później koszty 

generowane są poprzez zużycie energii elektrycznej, która w chwili obecnej dla 

samorządu w roku 2022 wzrasta o 50%. Temat pozostaje otwarty, niczego w tej kwestii 

nie wyklucza, ale na dzień dzisiejszy żadnej takiej decyzji nie ma na realizację tego typu 

inwestycji w placówka Gminy Więcbork. 

W dalszej części Burmistrz przedstawił informację w sprawie podmiotów, w których jest 

wykonywana kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna. 

Zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Sprawiedliwości z dnia 1 czerwca 2010r w sprawie 

podmiotów, w których jest wykonywana kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie 

użyteczna Prezes Sądu Rejonowego do 15 października sporządza opinię dotyczącą potrzeb 

sądu rejonowego  w zakresie wykonywania prac przez skazanych oraz przesyła ją do 

właściwego organu gminy. 

Dnia 8 września 2021r. do Urzędu Miejskiego wpłynęła opinia z prośbą o wskazanie 

podmiotu,   

w którym będzie wykonywana w 2022 r. kara ograniczenia wolności oraz prace społeczne 

oraz zabezpieczenie 50 miejsc w stosunku miesięcznym dla osób zobowiązanych przez są 

do wykonania kary.  

Zgodnie z wnioskiem zostanie przygotowanych 50 miejsc pracy w stosunku miesięcznym na 

rok 2022 dla osób zobowiązanych przez Sąd do wykonania kary. 

Ze strony Urzędu Miejskiego w Więcborku jako osobę odpowiedzialną za organizowanie, 

kontrolowanie i rozliczanie wykonania pracy skazanych i ukaranych wyznaczono Panią 

Karolinę Flicińską – Obarę – Inspektora ds. personalnych.  

Zgodnie z § 3 przytoczonego rozporządzenia w ciągu 30 dni od otrzymania opinii organ 

gminy przekazuje odpowiedz do właściwego Prezesa Sądu Rejonowego, co uczyniliśmy 

pismem   
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Nr. SO.K.7364.1.17.2021, z dnia 30 września 2021 r. oraz informuje Radę Miejską o opinii 

dotyczącej potrzeb sądu rejonowego w zakresie wykonywania prac przez skazanych. 
 

W tej części obrad Burmistrz Więcborka odniósł się również do sytuacji naruszenia 

przepisu dotyczącego prowadzenia działalności gospodarczej określonego w ustawie  

o ograniczeniu prowadzenia działalności gospodarcze przez osoby pełniące funkcje 

publiczne, w szczególności z treścią art. 5 ust. 2 ustawy tj. cyt.:” Jeżeli zakazy, o których 

mowa w art. 4, narusza osoba, o której mowa w art. 2 pkt 6-6c, z wyłączeniem wójta 

(burmistrza, prezydenta miasta), właściwy organ, z zastrzeżeniem ust. 3-5, odwołuje ją albo 

rozwiązuje z nią umowę o pracę, najpóźniej po upływie miesiąca od dnia, w którym uzyskał 

informację o przyczynie odwołania albo rozwiązania umowy o pracę” – koniec cytatu. 

 

Przedstawił działania i decyzje, jakie w związku z zaistniałym naruszeniem przedsięwziął.  

Na podstawie zebranego materiału i przeprowadzonych rozmów ustalono, że Dyrektor 

Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Więcborku od 1 września 2020r. prowadziła 

działalność gospodarczą, a zaprzestała jej prowadzenia 15 września 2021r. z datą 

wykreślenia działalności 16 września 2021r. po uzyskaniu informacji, że zgodnie z ww. 

ustawą, działalności nie może prowadzić wyrejestrowała działalność z Centralnej Ewidencji 

Działalności Gospodarczej. 16 września 2021r. Burmistrz otrzymał informację, że Dyrektor 

MGBP w Więcborku, prowadzi działalność, co również wykazała w oświadczeniu 

majątkowym za rok 2020, złożonym do Burmistrza Więcborka dnia 29 kwietnia 2021r.  

o wyjaśnienie sprawy poproszony został Zastępca Burmistrza Więcborka – Sekretarza 

Gminy Więcbork oraz Dyrektor MGBP w Więcborku. Z przedstawionej relacji wynika, że 

Dyrektor MGBP przed założeniem działalności gospodarczej zapytała Zastępcę Burmistrza 

– Sekretarza, czy może prowadzić działalność w zakresie specjalistycznego projektowania. 

Otrzymała odpowiedź twierdzącą. To przesadziło o podjęciu i prowadzeniu działalności 

gospodarczej. Burmistrz sprawę przeanalizował i zalecił analizę prawną Radcy Prawnemu 

pod katem zapisów ustawy o ograniczeniu prowadzenia działalności gospodarczej  przez 

osoby pełniące funkcje publiczne, ustawę Kodeks pracy oraz orzecznictwo sądów i doktryny 

w podobnych sprawach. Na powyższej podstawie stwierdzić należy, że Dyrektor MGBP 

prowadziła działalność gospodarcza łamiąc zapisy ustawy o ograniczeniu prowadzenia 

działalności gospodarczej przez osoby pełniące funkcje publiczne. Za termin, który organ 

administracji publicznej tj. Burmistrz Więcborka został poinformowany o prowadzeniu 

działalności gospodarczej należy przyjąć dzień 29 kwietnia 2021r. tj. dzień złożenia 

oświadczenia majątkowego Burmistrzowi Więcborka. Analiza orzecznictwa sądów  

i doktryny, dotycząca terminów „najpóźniej w terminie miesiąca od dnia w którym uzyskał 

informację”, wskazuje go jako termin zawity tzn. taki, którego upływ skutkuje brakiem 

możliwości odwołania osoby w trybie art. 5 ust. 2 ustawy. Co istotne autorka opracowania 

wskazuje na konsekwencje działań organu z przekroczeniem terminu, polegające na 

możliwości skutecznego kwestionowania rozwiązania umowy o pracę bez wypowiedzenia, 

przed Sądem Pracy, co znajduje odzwierciedlenie w rozstrzygnięciach Naczelnego Sądu 

Administracyjnego. Skuteczne zaskarżenie takiego działania mogłoby prowadzić do 

unieważnienia działania Burmistrza Więcborka oraz poniesienia dodatkowych kosztów 

dotyczących np. zasądzenia wynagrodzenia za czas pozostawienia bez pracy lub 

odszkodowania, kosztów zastępstwa procesowego i postępowania sądowego. Zgodne z art. 

24h ust. 6 zdanie 1 ustawy o samorządzie gminnym „analizy danych zawartych  

w oświadczeniach majątkowych dokonują osoby, którym złożono oświadczenie majątkowe. 

Osobom uprawnioną do analizy złożonego oświadczenia majątkowego jest Burmistrz. 

Analizą oświadczeń majątkowych składanych przez osoby nie będące radnymi zajmuje się 
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Zastępca Burmistrza Więcborka – Sekretarz Gminy na podstawie zakresu obowiązków. 

Analiza ta została wykonana tylko pod względem formalnym tzn. terminowości i wymogów 

wypełnienia wszystkich wskazanych miejsc na druku. Reasumując, 24 września 2021r. 

Burmistrz wydał Zarządzenie w sprawie złożenia oświadczeń dotyczących prowadzenia 

działalności gospodarczej przez osoby wymienione art.2 pkt 6 ustawy z dnia 21 sierpnia 

1997r. o ograniczeniu prowadzenia działalności gospodarczej przez osoby pełniące funkcje 

publiczne. W ten sposób chce uzyskać pewność, że osoby wymienione w ustawie  

przestrzegają jej zapisów. Dyrektor MGBP w Więcborku otrzyma upomnienie oraz zostanie 

pouczona o zapisach ustawy. Zastępca burmistrza Więcborka – Sekretarz Gminy Więcbork 

otrzymał upomnienie oraz został zobligowany do dokładnej, merytorycznej analizy 

składanych oświadczeń majątkowych pod względem zgodności treści informacji zawartych 

w oświadczeniach z przepisami ustawy o samorządzie gminnym oraz ustawy o ograniczeniu 

prowadzenia działalności gospodarczej przez osoby pełniące funkcje publiczne. Burmistrz 

kończąc podkreślił, że dotychczasowa prace Zastępcy – Sekretarza Gminy ocenia wysoko, 

natomiast prowadzona działalność przez Dyrektor MGBP w Więcborku w żadnym zakresie 

nie kolidowała z pełnioną funkcją Dyrektora, ani z zakresem działań Biblioteki. Nie budzi 

również wątpliwości brak konfliktu interesów. Dotychczasowa praca Dyrektor MGBP  

w Więcborku nie budziła zastrzeżeń, a ponad przeciętne zaangażowanie w realizację wielu 

projektów wzbudza uznanie Burmistrza Więcborka. 

Radny Stanisław Wegner z zadowoleniem przyjął decyzję Burmistrza Więcborka wobec 

Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Więcborku, stwierdzając, że bardzo ceni 

ją za wykonywaną pracę. Dodał, że każdy ma prawo popełnić błąd. 

Burmistrz Więcborka zaznaczył, że jego ocena pracy zarówno Dyrektor, jak i Zastępcy-

Sekretarza Gminy nie ma wpływu na podjęte decyzje. Decyzje wynikają literalnie z zapisów 

ustawy i orzecznictwa sądowego. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady trzydziestej ósmej sesji Rady 

Miejskiej w Więcborku” zamknęła obrady. 
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